



european
doula network
CONNECTING • SUPPORTING • INFORMING



Dear doulas,

(version française [ici](#))

« EDN France 2024: Stronger Together »

The annual **European Doula Network** event will take place in France this year!

Doulas from all over Europe will meet in Lille to spend 3 days together, focusing on the **EDN values: connecting, supporting and informing**.

We will discuss various subjects that are close to our hearts:

- "Being before acting"
- Doulas' practice in Europe
- Can we make a living as a doula in Europe?
- Other professionals in the perinatal field, etc.

All seminar activities take place in a **comfortable, modern and welcoming space**.

The event will be **bilingual in French/English** with simultaneous interpretation.

We want to offer a **fair price seminar**, to make the event accessible to those travelling far and for future and young doulas and those with limited funds.

Registrations CLOSED, no more waiting-list

Practical information:

Dates: **October 4th** at 2pm to **October 6th, 2024** at 3pm (Friday-Sunday)

Venue: [Arteparc Lille-Lesquin - Coloft](#)

Address (google): [building 4, 9, Rue des Bouleaux 59810 Lesquin, Lille, France](#)

Second Hotel : ([Cowool](#)): 6 Av. Halley, 59650 Villeneuve-d'Ascq)

Transport

10 min from Lille airport (taxi approx 10€), 1 km from Metro 1 terminus and Lesquin train station. 15 minute taxi drive (approx 15€) from Lille train stations.

Access by road: A1 and A7. Free parking on-site.

Detailed program here

Friday	Nomade (Ground Floor)	Co-design (2F) Creative workshop	Atelier (Ground Floor)
14h	Welcome		
14h30	Opening circle & EDN presentation (Elsa Martineau et Laurelène Chambovet) & (EDN)		
16h	break		
16h30	Yoga/méditation, center yourself before/after meeting a family (Yoga doulas)	Connect and meet new doulas (Celia Reluquer)	Agility and self-centering workshop for doulas (Julie Attard)
18h	break		
18h30	Pussies' stories (Eng. Angélique Ballue)		
19h30	Vegetarian dinner		
Saturday	Nomade (Ground Floor)	Co-design (2F)	Atelier (Ground Floor)
9h	Welcome		
9h30	European doula practice & legal responsibility (Špela Peternel , Pilar Izquierdo , Anne Simon)	Connect and meet new doulas!	Erasmus+ for an advanced doula training (Anita Budak & Soffia Bæringsdóttir)
11h	break		
11h30	End of life doulas & social doulas (Ecole Cybèle , Amélie Patruix-Eddy)	Water around maternity (Laurelène Chambovet)	
12h30	lunch		
14h	Rediscovering our European traditions around birth and breastfeeding (Flora Jimenez , Celia Sinègre et Monika Valova)	Postpartum challenges for families (Tania Massouf)	
15h30			
16h	Cultural appreciation vs cultural appropriation (Dr. Laurence Pourchez)	Connect and meet new doulas!	
17h30	Group picture		
18h30	Histoires de chattes (Fr. Angélique Ballue)	EDN volunteers and representatives meeting	
19h30	North of France/Lille dinner (vegetarian options)		
Sunday	Nomade (Ground Floor)	Co-design (2F)	Atelier (Ground Floor)
9h	Welcome		
9h30	Working on our money mindset (Elodie Cussigh)	Can we make a living as a doula in Europe ? (Sandrine Lebrun)	Clarify your message and stand out to reach your clients (Julie Attard & Céline Merlaud)
11h	Surprise		
12h	Closing circle & EDN volunteers callout (Elsa Martineau et Laurelène Chambovet)		
13h30	lunch		

Venue and Accommodation

The hotel will be exclusively for EDN 2024: everything is in the same place and accessible to people with reduced mobility!

3 seminar rooms, 1 exhibitors' area, 1 catering area, access to the shared spaces of the hotel and modern hotel rooms.

Rates (tickets all sold, no more sale)

Snacks & lunches are included.

EDN 2024 France : Stronger Together Accommodation is full onsite	Normal Until June 30th
Saturday seminar-only, NO accommodation: Saturday 5/10/24 only - without accommodation	110€
3-days seminar, NO accommodation: Friday 4/10/24 2pm-Sunday 6/10/24 3pm - no bed	190€
3-days seminar + shared room (in another hotel - a shuttle will be organised): Seminar + 2 nights (Fri and Sat). Breakfast included. You share a flat with 2 rooms (4 beds). 24 tickets only.	250€

Optional: dinner at the restaurant on site can be organised on Friday and Saturday nights (37€ / diner, drinks included), please reserve when you register.

If you have a **baby** (6/8 months max) at the time of the event, please don't hesitate to come with them. We encourage you to book a double room alone.

And if you have read this far, well done! This event is **an exceptional opportunity to meet doulas from all over France and the world, to share our practices, our values, and to feel an incredible energy** which will carry us long after! We are open to all profiles of doulas, perinatal specialists, future doulas in questioning, doulas in training, midwives who collaborate with doulas, etc.

Payment by **Paypal** for **goodies order** [here](#) until August 31st (payment details [here](#)).

Any questions, please ask the team directly: ednmeeting@gmail.com

Signed by the EDN Lille organising team (composed of doulas from Doulas de France, AFMAN, Annuaire doula, Cybèle, Yoga doulas, Radical doulas, etc ...)

Cancellation policy:

- until April 15th : 100% (minus 6€ bank charges),
- from April 16th - June 15th : 50% (minus 6€ bank charges),
- From June 16th - July 31st : 50% of the seminar only at the early bird rate: 80 or 45€ (minus 6€ bank charges).
- From August 1st: no refund possible on our part.

The event is fully booked. Next event will be next year in Lithuania, please subscribe to EDN newsletter to stay in the loop or follow our instagram account.

FRANCAIS :

“DoulaS : Stronger together” (plus fortes ensemble)

L'évènement annuel du réseau des doulas européennes (**European Doula Network**) aura lieu en France cette année !

Des doulas du monde entier se retrouveront à Lille pour passer 3 jours ensemble, autour des **valeurs d'EDN (European Doula Network) : connecter, soutenir et informer**.

(Lien vers le code d'éthique d'EDN : [Code Éthique de l'EDN - French 2023](#))

Nous échangerons sur différents sujets qui nous tiennent à cœur :

- **“Etre avant de faire”**,
- **la pratique des doulas en Europe**,
- **vivre de notre métier**,
- **les autres professionnel.e.s de la périnatalité**, etc.

Programme détaillé ici :

Vendredi	Nomade (RDC)	Co-design (2e) Atelier créatif	Atelier (RDC)
14h	Accueil		
14h30	Cercle d'ouverture & Présentation EDN (Elsa Martineau et Laurelène Chambovet) & (EDN)		
16h	pause		
16h30	Yoga/méditation pour s'ancrer avant, pendant ou après un rdv (Yoga doulas)	Tissez du lien, rencontrez-vous ! (Célie Reluquer)	Atelier autour de ma posture de doula (Julie Attard)
18h	pause		
18h30	Histoires de chattes (angl. Angélique Ballue)		
19h30	Dîner végétarien		
Samedi	Nomade (RDC)	Co-design (2e)	Atelier (RDC)
9h	Accueil		
9h30	Pratique des doulas européennes + cadre légal européen (Špela Peternel , Pilar Izquierdo , Anne Simon)	Tissez du lien, rencontrez-vous !	Erasmus pour une formation de doula complète (Anita Budak & Soffia Bæringsdóttir)
11h	pause		
11h30	Thanadoulas et doulas sociales (Ecole Cybèle , Amélie Patruix-Eddy)	L'eau autour de la maternité (Laurelène Chambovet)	
12h30	déjeuner		
14h	Redécouvrir nos traditions européennes de la naissance et l'allaitement (Flora Jimenez , Celia Sinègre et Monika Valova)	Postpartum : les enjeux et défis que l'on peut rencontrer en couple ou en solo (Tania Massouf)	
15h30	pause		
16h	Appréciation culturelle vs appropriation culturelle (Dr. Laurence Pourchez)	Tissez du lien, rencontrez-vous !	
17h30	Photo de groupe		
18h30	Histoires de chattes (Fr. Angélique Ballue)	Réunions des représentants et bénévoles EDN	
19h30	Dîner Lille-Nord (options végé)		
Dimanche	Nomade (RDC)	Co-design (2e)	Atelier (RDC)
9h	Accueil		
9h30	Travailler notre relation à l'argent (Elodie Cussigh)	Peut-on vivre de son métier de doula en Europe ? (Sandrine Lebrun)	Clarifier sa communication & se démarquer pour développer son activité (Julie Attard & Céline Merlaud)
11h	Surprise		
12h	Cercle de fermeture & appel bénévoles EDN (Elsa Martineau et Laurelène Chambovet)		
13h30	déjeuner		

, dans un **site confortable et accueillant**, avec différents espaces pour nous, ainsi que des **chambres modernes** sur place.

L'évènement sera **bilingue français-anglais** avec interprétation simultanée.

Comme de nombreuses doulas viendront de très loin, nous nous efforçons de proposer un weekend avec **un tarif au plus juste**, ce qui permet aussi aux futur.e.s et jeunes doulas de se joindre à nous et de rendre l'évènement accessible à ceux dont les moyens sont limités.

L'évènement est complet, liste d'attente fermée. Le prochain séminaire aura lieu en Lituanie l'année prochaine, vous pouvez vous abonner à la newsletter EDN pour recevoir les infos ou suivre notre compte instagram.

Informations pratiques

Quand ? du vendredi 4 octobre à 14h au dimanche 6 octobre 2024 à 15h

Où ? Arteparc Lille-Lesquin - Coloft (bât. 4)

9, rue des bouleaux 59810 Lesquin

<https://coloft.fr/villes/lille-lesquin/>

2e hotel : (Cowool: 6 Av. Halley, 59650 Villeneuve-d'Ascq)

Transport

10 min de l'aéroport de Lille (taxi 10€ environ),

1 km du métro 1 (taxi 15 min et 15€ environ des gares de Lille) et de la gare de Lesquin.

Accès par la route : A1 et A7. Parking gratuit sur place.

Lieu et hébergement

Un lieu convivial pour tout le weekend : 3 salles pour le séminaire, 1 espace exposants, 1 espace restauration, accès aux parties communes de l'hôtel (très confortables et nous serons les seul.e.s sur ces dates) et chambres d'hôtel modernes. Tout est au même endroit et accessible PMR ! (il ne reste que 20 chambres sur place)

Tarifs (pour information. La vente est terminée) :

EDN 2024 France : Stronger Together L'hôtel sur place est complet	Normal Jusqu' au 30 juin
Samedi sans hébergement : Journée du samedi 5/10/24 seule - sans hébergement	110€
Séminaire sans hébergement : Vendredi 4/10 14h au dimanche 6/10 15h sans hébergement	190€
Séminaire + lit dans une chambre partagée (dans un autre hôtel, une navette est prévue) : Séminaire + 2 nuits (ven et sam) petit déj inclus. Partage d'un appart avec 2 chambres (4 lits). Limité à 24 tickets.	250€

Les déjeuners et collations sont inclus.

En option : dîner au restaurant du lieu possible les vendredi et samedi soirs (37€ TTC / soir, boissons incluses), à choisir dès maintenant pour mieux anticiper.

Si tu as un **bébé** (6/ 8 mois max) lors de l'événement, n'hésite pas à venir avec iel. Pour cela nous t'invitons à réserver une chambre double en solo.

Et si tu as lu jusqu'ici, bravo ! Cet évènement est **une occasion exceptionnelle de rencontrer des doulas de toute la France et du monde entier, de partager sur nos pratiques, nos valeurs, et de ressentir une énergie incroyable**, qui nous porte longtemps après ! Nous sommes ouvert.e.s à toutes les profils de doulas, accompagnantes périnatales, futures doulas en questionnement, doulas en formation, sage-femmes qui collaborent avec des doulas, etc.

Paiement par Paypal (séminaire et goodies). **Informations de paiement [ici](#)**.

N'hésitez pas à poser vos questions à l'équipe ednmeeting@gmail.com

Signé l'équipe d'orga (composée de doulas Doulas de France, AFMAN, Annuaire doula, Cybèle, Yoga doulas, Doulas radicales, etc ...)

Politique d'annulation :

- jusqu'au 15/4 : 100% (moins 6€ de frais bancaires),
- du 16/4 au 15/6 : 50% (moins 6€ de frais bancaires),
- jusqu'au 31/7 : 50% du séminaire seulement au tarif early bird : 80 ou 45€ (moins 6€ de frais bancaires).
- À partir du 1er/8, aucun remboursement possible de notre part. Si l'événement est plein et qu'il y a une liste d'attente, nous vous mettrons en lien directement.

L'évènement est complet, liste d'attente fermée. Le prochain séminaire aura lieu en Lituanie l'année prochaine, vous pouvez vous abonner à la newsletter EDN pour recevoir les infos ou suivre notre compte instagram.